
 

Rüzgar Enerjisi Yatırımlarında  EPDK düzenlemeleriyle öne 
çıkan 2 acil konu 

 
1. İlave Kapasite Artışları 

 
17.05.2019 tarihinde Enerji Piyasası Düzenleme Kurumu tarafından yayınlanan “Yenilenebilir 
Enerji Kaynaklarının Belgelendirilmesi ve Desteklenmesine İlişkin Yönetmelikte Değişiklik 
Yapılmasına Dair Yönetmelik Taslağı” ile uzun süredir kapasite artışı verilerek yatırım yapılması 
beklenen projelerin gerçekleştirilmesi nerdeyse imkânsız hale gelmektedir. 
 
İşletmede mevcut YEKDEM’den faydalanan kurulu gücün kapasite artışı öncesi üretimi aynı 
olmasına rağmen; kapasite artışı sonrası oluşacak kurulu güce oranlanması mevcut 
YEKDEM’den faydalanan kısımda sanal düşüşe, dolayısıyla işletmedeki mevcut kısmın 
YEKDEM gelirinde azalmaya neden olmaktadır. Bu durum durup dururken ilk kısmın 
fizibilitelerini olumsuz yönde etkilemekte olduğundan bankalara verilmiş olan üretim analizleri 
veya gelir beklentileri konusunda da şirketleri zor durumda bırakacaktır. 
 
Örnek olarak 4 adet 2 Mwlık türbinden oluşan 7 MWe/ 8 MWm kurulu güce sahip RES projesinin 
4 adet 3’er MW’lık türbinler ilave edilerek kapasite artışı ile 20 MWe/20 MWm kapasiteye 
ulaşması planlanırsa mevcut taslakta verilen bilgilere göre 13 MWe’lık bir kapasite artışının 
sonrasında 7MWe/20 MWe oranında bir yi,b,t,u katsayısından etkileneceği ortaya çıkmaktadır.  
 
Halihazırda kurulu bulunan santralin yıllık 25.190.000 kWh enerji üreterek YEKDEM üzerinden 
satış gerçekleştirmesi, kapasite artışı sonrasında ise 57.120.000 kWh/yıl’lık elektrik enerjisi 
üretmesi öngörülmektedir. Bu minvalde tesisin kapasite artışı sonrasında YEKDEM’den 
yararlanmaya devam edecek kısmında gerçekleşen üretimi fiziksel olarak değişmemesine 
rağmen 57.120.000 kWh x (7/20) hesabına göre en fazla 19.992.000 kWh’lık kısmının enerji 
satışı YEKDEM kapsamında yapılabilecektir.  
 
Aradaki farktan görüldüğü üzere, tesisin YEKDEM hakkının bulunduğu yıllar boyunca YEKDEM 
kapsamında satabileceği 5.198.000 kWh/yıl’lık elektrik enerjisinin bu taslağa göre artık serbest 
piyasa üzerinden satılmasını gerektirecektir.  
 
Ülkemizde içinde bulunduğumuz yüksek faiz döneminde finansman imkânı zorlukla bulunmuş 
olan devreye alındıktan sonra piyasa fiyatlarından elektrik satılacak ve üzerine katkı payı 
ödenecek güç artışı kısmının bir de işletmedeki kısmın gelirlerini azaltıcı yönde etkilemesi bu 
kapasite artışlarına yatırım yapılmaz duruma getirmektedir. Bu kapsamda mevcut durumda 
EPİAŞ’a kayıtlı olarak 2 ayrı sayaçla üretimi ölçülen Rüzgar Enerjisi Santralleri halen mevcuttur 
ve işletmededir. Bu santrallerdeki gibi YEKDEM kapsamında enerji satışı yapan işletmedeki 
kısım ile kapasite artışına esas ikinci kısmın daha adil ve şeffaf şekilde kolaylıkla ölçüm 
yapılabilmesi adına “ayrı ölçüm yönteminin” bir seçenek olarak uygun santraller için kullanılması 
görüşündeyiz. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
2. 2020’ye Yetişecek YEKDEM projeleri 

 
Sektörümüzde farklı yatımcılara ait yaklaşık 5.000 MW gücünde proje, lisans ve yatırım sürecini 
tamamlayarak YEKDEM mekanizmasından yararlanmak amacıyla 2020 yılı sonundan önce 
devreye girmeye çalışmaktadır.  
 
Bu amaçla hem türbin ve ekipman tedarik anlaşmalarını, hem de finansman sözleşmelerini bu 
aylarda imza altına almaya çalışan yatırımcılarımız, her geçen gün, olası gecikmelerde santralin 
kısmi (bir türbinle bile) kabulü durumunda YEKDEM’den faydalanması hakkına dair doğabilecek 
riskin baskısı altında kalmaktadır. 
 
Esasen, talep eden yatırımcılara Kurumunuz Başkan Yardımcılığı imzasıyla görüş olarak verilen 
“Aralık 2020’ye dek tek türbinle, kısmi kabulle işletmeye alınması halinde YEKDEM’den 
faydalanması mümkündür” esaslı yazı bir nebze kolaylık sağlasa da özellikle finans kurumları 
ve edinmiş oldukları hukuki mütalaalar gereği, bu yöndeki görüşün hukuken daha etkili bir 
şekilde, mümkünse EPDK tarafında konunun netleştirilmesi şeklinde çözülmesi talebi 
oluşmuştur. 
 
Uygun görülürse, hukuken daha sağlam temele oturtulabilmesi adına bu konunun Kurula intikal 
ettirilerek, çıkartılacak Kurul kararı ve söz konusu kararın yoruma mahal bırakmayacak şekilde 
ilgili yönetmeliğe/kanuna derç edilmesi tüm tarafları rahatlatacak ve yatırımların önünü açacak 
bir uygulama olacağı düşünülmektedir. 
 
Saygılarımızla arz ederiz. 
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